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El festival internacional de fo-
tografia analògica Revela-T s’ha
consolidat a Vilassar de Dalt.
Enguany s’ha celebrat la terce-
ra edició, que ha comptat amb
més de 100 exposicions d’autors
de cinc continents. A Cal Garbat,
al Parc de Can Rafart, al Museu
o a la Sala de l’Estrella s’ha po-
gut veure material fotogràfic
realitzat amb diferents tècni-
ques analògiques, des de la cia-
notipia a la solarigafia, passant
per la fotografia estenopeica o el
Redscale, obra tant de fotògrafs
consolidats com Estela de Cas-
tro o Joana Biarnés, així com de
fotògrafs aficionats.

POL D’ATRACCIÓ
Tot i l’hegemonia de la fotogra-
fia digital des de l’inici del segle
XXI, la fotografia analògica con-
tinua tenint adeptes, tal com s’ha

vist a Vilassar de Dalt. Un dels
objectius d’aquests adeptes és
enganxar el gran públic a la
pràctica de la fotografia analò-
gica. “Les imatges digitals sem-
pre surten bé. En canvi, el pro-
cés analògic és més treballat i es
gaudeix més, ja que aprens a
partir dels teus errors”, afirma el
director de Revela-T, Pep Mín-
guez. El director es mostra sa-
tisfet amb l’afluència que el fes-
tival ha tingut en els diferents es-
pais del poble. “Hem trobat un
noi de Croàcia que ha vingut ex-
pressament per l’ocasió”, co-
menta satisfet Mínguez. Potser
no de tan lluny, però són moltes
les persones que s’han acostat a
Vilassar de Dalt procedents de
diferents punts de Catalunya o
l’Estat espanyol. Queda clar,
doncs, que el Revela-T exerceix
de pol d’atracció.

Més enllà de les exposicions,
les activitats complementàries
també han exercit un efecte de
crida. Al llarg de tot el cap de set-
mana s’han organitzat tallers,

xerrades, trobades de fotògrafs,
espectacles musicals, àpats po-
pulars i una fira comercial amb
presència de col·lectius, asso-
ciacions, fabricants i empreses
del món de la fotografia analò-
gica que s’han instal·lat al Parc
de Can Rafart. Precisament, al
parc hi havia una de les inicia-
tives que més interès va des-
pertar: la trobada de minuters.

Potser aquest nom no re-
sulta familiar d’inici, però s’i-
dentifica ràpidament amb una
breu descripció. Els minuters
són els fotògrafs que utilitzen la
tècnica del col·lodió humit, o el
que és el mateix, els que dispa-
ren les fotografies ocults darre-
re un mantell negre enganxat a
una gran càmera, tal com es
feia a les avingudes de pobles i
ciutats a principis del segle XX.
“Sóc un amant de la fotografia
analògica, i després de provar
moltes tècniques ara estic cen-
trat en aquesta”, diu el Miquel
Àngel, un dels minuters que ha
decidit desplaçar-se fins a Vi-

lassar de Dalt. “De moment no-
més és una afició, però m’agra-
daria que amb el temps pogués
ser una font d’ingressos”, afe-
geix. Mentrestant, el Miquel
Àngel ja prepara la placa que
servirà per immortalitzar la
imatge d’una parella recolzada
a un dels arbres del Parc de
Can Rafart.

CARRERS PLENS DE FOTOS
El festival ha complert un dels
objectius que els seus organit-
zadors s’havien marcat per l’e-
dició d’enguany, com era con-
vertir el Revela-T en un certa-
men participatiu en què s’invo-
lucrés el nombre més gran pos-
sible de veïns i veïnes. El millor
exemple d’això són els 25 co-
merços de diferents carrers del
poble que han acollit microex-
posicions fotogràfiques al seu
aparador. Ha estat la millor ma-
nera d’aconseguir que Vilassar
de Dalt hagi respirat fotografia
analògica durant els tres dies en
què s’ha celebrat el certamen.

La Maria Teresa és la res-
ponsable de la pastisseria que
porta el seu nom al carrer Ma-
nuel Moreno, i es mostra molt
satisfeta d’haver acollit l’expo-
sició “Despulla” del fotògraf ar-
gentí Marcos Zanella. “És una
bona manera de treballar per al
poble, i si a més pot ajudar a po-
tenciar el comerç, millor”, afir-
ma. “Quan la gent s’acosta per
veure les fotografies, moltes ve-
gades acaben comprant alguna
cosa”, afegeix. 

La Maria Teresa ha dissenyat
la decoració que acompanya les
imatges, i relata amb il·lusió
que familiars i amics li han dei-
xat el barret o la maleta que els
visitants poden veure al costat de
les fotografies. Mentre ho ex-
plica, arriba una noia, compra
un croissant i pregunta on és
l’exposició més propera. Ràpi-
dament, la Maria Teresa li indi-
ca on és la Nova Immaculada,
gairebé acompanyant-la fins a la
porta, i es prepara per atendre el
pròxim client.
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Un poble que respira fotografia
» El festival internacional de fotografia analògica Revela-T es consolida a Vilassar de Dalt

» Del 19 al 21 de juny, exposicions i activitats complementàries han aconseguit involucrar tot el poble



Opinió
| 4 líniamar.cat 23 juny 2015

publicitat 619 13 66 88

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Mar no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

redacció: liniamar@comunicacio21.com 
publicitat: publicitat@comunicacio21.com
administració: facturacio@comunicacio21.com

líniamar.cat

Dipòsit legal: B 6618-2015

amb el suport de:Difusió controlada

16.025 exemplars mensuals

¡Madre mía la que se ha liado con
los chistes del regidor de Madrid!

¿Que pueden ser de mal gus-
to? Seguro que lo son, sobre todo
para los colectivos y/o personas
que pueden sentirse afectados.
Aunque no más que los otros co-
lectivos que también se pueden
ver afectados cuando se hacen de-
terminados comentarios y/o se
explican determinados chistes,
como por ejemplo los homose-
xuales, las mujeres con los de si-
gno machista, los gitanos, los
moros, los chinos, los de Lepe, los
de Bilbao, los catalanes, etc.

El error de esta persona fue
dejarlo escrito en la web en el 2011
y ahora alguien se ha encargado
de buscarlo, sacarlo a la luz y des-
prestigiarlo por completo, a él y a
toda la formación de Manuela
Carmena. Creo que está más cla-
ro que el agua.

Ahora resultará que los polí-
ticos de este país son todos inte-
lectuales del máximo nivel que se
expresan con elocuencia y sin
exabruptos, “sentando cátedra” en
sus discursos y en el uso de las pa-
labras. Si tiramos de hemeroteca
seguro que podríamos encontrar
de todo. Por ejemplo, personas di-
versas de los partidos mayorita-
rios en España hablando de Ca-
talunya o hablando del franquis-
mo o de cualquier otro asunto que
puede herir cualquier sensibilidad. 

A partir de ahora, tendremos
que tener mucho cuidado con
todo lo que decimos y con todos
los chistes que explicamos, no sea
que alguien nos esté grabando y
aparezcamos en la web. Hay
quien se sigue empeñando en te-
nernos controlados a todos y eso
es imposible. Siempre se escapa
alguna cosa.

4Cuidado
per Enrique Romero

4Crueldad intolerable
per Juanjo Conejo

La grandesa del Barça fa que fins
i tot en la dolça situació actual,
amb el triplet de títols al sac i tot
el món futbolístic embadalit amb
l’obra de Messi i els seus, s’hagi
d’anar per feina sense esperes.
Ara toca afrontar les eleccions an-
ticipades (la data fixada és el 18
de juliol) i permetre que el soci
expressi la seva opinió a les ur-
nes, decidint sobiranament el
model de junta que ha de conduir
la nau blaugrana en els pròxims
anys. Hi ha en joc ni més ni me-
nys que el futur d’un Barcelona
que d’aquí a dos mesos es trobarà
competint de nou, amb el repte
de revalidar el sextet de títols del
2009 amb Guardiola.

L’aposta de convocar elec-
cions a final de temporada, vis-
ta la dinàmica del club en aquests
darrers mesos, ha estat del tot en-
certada per part del fins ara pre-
sident Bartomeu. Durant el pas-
sat mes de gener, un moment
convuls especialment a nivell
institucional i amb la derrota d’A-
noeta com a guspira que no pre-
sagiava res de bo, el màxim res-
ponsable de la directiva va saber
apaivagar els ànims de la massa
social amb aquest sorprenent
anunci, i això va revertir positi-
vament en l’equip. L’any ha es-
tat immillorable en quant a èx-
its esportius, i la popularitat de
‘Barto’ ha crescut exponencial-
ment. La seva figura ja no és vis-
ta com un titella de l’anterior di-
rectiva de Rosell. A més, abans de

dimitir tal com manen els esta-
tuts i convocar els comicis, ha
aconseguit a última hora dues re-
novacions d’enorme valor, com
són les del tècnic Luis Enrique i
la del brasiler Dani Alves. 

A priori Bartomeu és qui par-
teix com a favorit en aquesta
cursa electoral que tot just co-
mença, però hi ha molts dies per
davant i tot és possible encara. El
soci ha de reflexionar profunda-
ment al voltant d’aspectes com as-
segurar la continuïtat dels èxits es-
portius, la necessària remodela-
ció del Camp Nou i tot l’entramat
del projecte ‘Espai Barça’, la vigent
imputació judicial de la directiva
de Bartomeu en l’afer Neymar i
que ningú sap com pot acabar ni
quines conseqüències pot tenir
per al club, etc. Les diferents pro-
postes electorals es van configu-
rant, i caldrà escoltar tothom pel
bé de l’entitat. Sens dubte, però,
s’albira un duel de titans entre
Bartomeu i Laporta. 

Hi haurà altres opcions, com
Benedito, Majó o Freixa, dels
quals serà instructiu conèixer
què proposen. Però s’intueix cla-
rament un interesantíssim frec a
frec entre Laporta, el president
del cicle esportiu més brillant de
la història del Barça, i un Barto-
meu que s’ha trobat amb un lle-
gat inesperadament prolífic en
un temps mínim. Tindrem un
inici d’estiu entretingut, a falta de
que la pilota rodi, amb el focus en
la campanya electoral.

per Sergi Villena

4Per un Barça encara millor

Tras esta larga crisis sin en-
contrar empleo, el resultado fi-
nal es un desahucio y una fa-
milia separada, en la que cada
uno de los tres integrantes he-
mos de ir a vivir a domicilios di-
ferentes por no tener dónde ir
los tres juntos. A la crisis eco-
nómica que la sociedad en ge-
neral padece, se añade mi edad,
52 años, una edad en la que, se-
gún el sistema de esta sociedad,
ya debería jubilarme, a pesar de
contar con una gran formación
y experiencia profesional. Este

es el pago a un trabajador que
ha cumplido siempre con los
empleos que ha tenido como el
que más, y que ha estado toda
su vida cotizando a la Seguridad
Social y al desempleo. ¿Tan di-
fícil es en un país supuesta-
mente avanzado que una fami-
lia encuentre un techo humilde
donde vivir? Este no es un pro-
blema anónimo, sin rostro y sin
nombre, me llamo Juanjo Co-
nejo y mi foto está fácilmente lo-
calizable en Internet. 

Esto es un S.O.S.

Actualitat a la xarxa

#HiTorna#BonInici #CoU

@elsomatent: No heu entès que la radical-
itat democràtica és demanar la purga de
TV3 de Bernat de Dedeu i defensar Zapata
a mort. Visca el context!

@Cati_Politica: #presidentMas: "Volem
una separació amistosa. És una separació
per un tema de fons. No és per una pi-
cabaralla absurda".

@AmadeuBrugues : És molt possible que
en Laporta es mengi els seus rivals amb
patates. I, a banda, pot ser que tregui un
bon resultat a les eleccions.

Un diari plural Un diari participatiu
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@lluis_llach: "La CUP defensa una 'con-
fluència estratègica' per obrir el procés
constituent català." Ep, diuen que sou mar-
ginals? Doncs també me'n sento.

@MartiEstruch: El @govern aprova tres
noves delegacions el mateix dia que, fa 75
anys, els alemanys van entrar a París i van
tancar dues oficines de la Generalitat.

@jordiborras: És una bona notícia saber
que Duran només representa 1.351 per-
sones a Catalunya. La mala és constatar
que mai tant pocs havien governat tant.

Un diari compromès

Opinió en 140 caràcters

Doncs al final resulta que la consulta in-
terna dels militants d’Unió Democràti-
ca ha esdevingut un plebiscit, tot i que
no fos la intenció primera de la direcció.
Tant de donar voltes a la pregunta,
amb totes les sis opcions que formula so-
bre sobirania, Europa, diàleg, demo-
cràcia, seguretat jurídica (la DUI) i co-
hesió social. Tant de lamentar que no fos
prou clara, de tant llarga, que al final s’ha
capgirat. I ha tingut el que es trobava a
faltar: claredat. Al final es va acabar en-
tenent i ha acabat sent clara i directa. Du-
ran i Lleida va parlar clar, “si no guanyo,
farem una passa enrere, jo i la direcció”.
Futur vinculat al resultat de les urnes,
que el van donar guanyador per un es-
tret marge, la qual cosa ha significat una
divisió interna en un percentatge gairebé
igual, ja que Duran i els seus només van
guanyar per poc més de 90 vots entre
una mica més de 4.000 en total.

Va ser la reacció a la campanya a fa-
vor del “no”, que van fer dirigents his-
tòrics del partit socialcristià, com Joan
Rigol, o la presidenta del Parlament Nú-
ria de Gispert, amb Antoni Castellà, lí-
der del sector sobiranista d’UDC, o els
hereus de Carrasco i Formiguera. La lec-
tura i campanya que han fet ha tingut,

com a reacció, el pronunciament de Jo-
sep Antoni Duran i Lleida, de “o jo o el
caos”. Del tot o res. 

Sigui com sigui, a partir de les urnes
UDC ha canviat. Els 4.065 militants con-
centraven mirades després d’acabar
d’entendre la pregunta. Què volia dir vo-
tar “sí”? Volia dir continuar en el procés
marcant fins i tot com ha de ser la ne-
gociació amb l’Estat? Què volia dir vo-
tar “no”? Fer costat al president Mas per
continuar el procés, sigui quin sigui el
procediment? Com afectarà, al final de
tot, al propi Govern i al procés, aquest
resultat?

Al final resulta que cada vegada que
votem fem un plebiscit, el 9-N, a les
municipals, el 27 de setembre. Tot i
que després l’evolució d’aquest vot pot
acabar capgirant el sentit de les urnes.
I a UDC aquest posicionament de
Duran potser va acabar sent un efec-
te crida al vot: o amb mi o contra mi.
Tot són maneres de convocar un con-
grés. Però sobretot tot són maneres de
fer plebiscits, per molt que diguem que
el 27-S no ho és.

Xavier Graset és periodista i
Premi Nacional de Comunicació 2015

4L'Anuari dels Silencis Mediàtics 
per David Bassa

El Col·legi de Periodistes va acollir el dia
14 de maig la presentació de la cinque-
na edició de l’Anuari dels silencis me-
diàtics, el projecte del Grup de Perio-
distes Ramon Barnils, que encapçala
aquest periodista i que recopila, en dot-
ze reportatges d’investigació, els temes
més silenciats pels grans mitjans de co-
municació del nostre país durant el
2014. Avui, l’Anuari, finalment és a l’a-
bast del públic.

L’Anuari Mèdia.cat és una iniciativa
de l’Observatori crític dels mitjans que,
inspirada en el projecte nord-americà
Project Censored, va començar el seu
camí l’any 2011. Després de cinc edi-
cions, el projecte ja compta amb 54 re-
portatges publicats, alguns dels quals
han tingut posteriorment un important
ressò mediàtic, com és el cas Palma Are-
na, la vulneració de drets al CIE, la SI-
CAV de la família Borbó, les xifres del
frau fiscal o la xarxa de solidaritat de Ciu-
tat Meridiana.

L’acte va servir per presentar la re-
novació del web de l’Observatori crític
dels mitjans Mèdia.cat. Va comptar
amb la participació de Neus Bonet, de-
gana del Col·legi de Periodistes de Ca-
talunya; Xesca Oliver, presidenta de la
Fundació Catalunya Fons; Elisenda Ro-
vira, coordinadora de l’Anuari, i Joan Ca-
nela, editor de Mèdia.cat, a més d’aquest
que signa el redactat.

La nova edició de l’Anuari Mèdia.cat
compta, a més dels reportatges d’in-
vestigació, amb dotze infografies amb
dades inèdites i també amb un almanac
amb els temes més silenciats cada mes
de l’any passat. L’Anuari Mèdia.cat ja ha
activat el nou web des d’on es podran
descarregar i consultar els temes silen-
ciats de les darreres edicions de l’Anuari.
Com els quatre Anuaris anteriors, el del
2015 també s'ha finançat a través del mi-
cromecenatge i compta, a més, amb el
suport del Col·legi de Periodistes, de la

Fundació Catalunya i de sis universitats.
Aquest any, a través de l’aportació de
quasi 600 mecenes a la plataforma
Verkami, s'han recollit 15.580 euros. As-
solir-lo ha permès també renovar el web
de Mèdia.cat, canviar-ne el disseny i afe-
gir noves seccions i continguts. Sis dels
reportatges inclosos en aquesta edició
són obra d'estudiants de la UAB, UPF,
URL, UV, UVic i UdL.

Els dotze temes que recull el projecte
d’aquest any han estat seleccionats
d'entre un llistat de cent possibles op-
cions. Per elaborar aquesta llista, el
Grup de Periodistes Ramon Barnils
“ens reunim amb altres professionals i
fem un seguiment del que es publica als
mitjans al llarg de l'any”, precisa Rovi-
ra. Un cop fet el recull, la junta del Grup
Barnils tria aquells temes més silenciats
i més rellevants, procurant que hi hagi
diversitat. Enguany, el ventall dels dot-
ze reportatges abasta temes de caire po-
lític, social i científic, i són els següents:

- Les connexions entre Gas Natural i la
Cosa Nostra.
- Gilead: el preu de curar l’Hepatitis C. 
- Generalitat Valenciana: líders en des-
trucció d’ocupació pública.
- Petromiralles expulsa 600 camperols
a Guinea Bissau.
- Endesa i les ombres del Fòrum 
- Purins, situació límit.
- Freixenet acapara el 60% dels ajuts eu-
ropeus a la promoció del vi.
- Turisme de creuers: la invasió de les
ciutats flotants.
- Mateu Isern, d’advocat de la Banca a
alcalde del PP de Palma.
- Els comptes de Societat Civil Catalana.
- El pastís de les TIC. 
- La banca ètica salva les entitats del ter-
cer sector.

David Bassa és president del Grup 
de Periodistes Ramon Barnils                                                                                                                                                      

4Els plebiscits
per Xavier Graset
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Consolidació del govern d’ERC 
i CiU amb canvi a l’alcaldia
» El republicà Jaume Oliveras serà el batlle del municipi

» El turisme es manté com a eina de recuperació econòmica

La mobilitat, protagonista 
del Consell d’Infants

INFÀNCIA4La mobilitat i l’ac-
cessibilitat al Masnou van ser
els temes escollits per a la ses-
sió del Consell dels Infants ce-
lebrada el 9 de juny a la sala de
plens del consistori. 

Entre els projectes treballats
a les aules de sisè de primària
del municipi que es van tras-
lladar a l’Ajuntament hi ha l’a-
rranjament de les voreres, així
com la necessitat de millorar
l’accessibilitat a la platja d’O-
cata. “Són mesures que van
força en la mateixa línia que el
nostre programa electoral”,
afirma l’alcalde Jaume Oliveras.
“Algunes tenen una transcen-
dència econòmica que caldrà
valorar”, afegeix. Ara l’Ajunta-
ment ja disposa de les propos-
tes treballades i votades al Con-
sell d’Infants, que van ser en-
tregades pels alumnes a Pere
Parés, que en aquell moment

encara exercia d’alcalde en fun-
cions.

PROJECTE PEDAGÒGIC
El Consell Municipal dels In-
fants és un projecte pedagògic
de participació infantil, impul-
sat per la Regidoria de Partici-
pació Ciutadana dins del marc
del Pla de Participació Ciuta-
dana 2011-2015.

L’òrgan està format per vint
representants de l’alumnat de
sisè de Primària dels centres
educatius del Masnou que for-
men part de la iniciativa, així com
per l’alcalde i diversos regidors
del consistori. El projecte busca
educar la infància en el seu dret
a la participació en els assump-
tes públics, facilitant que pu-
guin traslladar a l’Ajuntament la
seva opinió sobre diferents te-
mes, que ells mateixos perceben,
de la realitat que els envolta.

Banderes blaves per 
a les platges del Masnou

MEDI AMBIENT4La bandera
blava tornarà a onejar a les
platges del Masnou i Ocata.
Les platges del municipi han re-
cuperat aquesta distinció que
atorga la Fundació Europea
d'Educació Ambiental (FEE) i
l'Associació d'Educació Am-
biental i del Consumidor (ADE-
AC), després de perdre-la el
2013.

El regidor de Medi Ambient
durant el darrer mandat, Jor-
di Matas, va recollir el premi en
un acte de lliurament celebrat
el 15 de juny al Club Nàutic Port
d’Aro de Platja d’Aro.

A més de les platges, el Port
esportiu del Masnou també ha
rebut aquest reconeixement,
amb la qual cosa el municipi ha

obtingut un total de tres ban-
deres blaves.

QUALITAT DE L’AIGUA
La FEE i l’ADEAC lliuren el re-
coneixement d’acord amb qua-
tre criteris: qualitat de les ai-
gües de bany, informació i edu-
cació ambiental, gestió am-
biental i seguretat, i serveis i
instal·lacions.

Les banderes blaves són
concedides des de 1987  per un
jurat internacional, i a part de
posar de relleu aquests quatre
aspectes, també representen
un segell de qualitat turística, ja
que és un guardó reconegut
per l’Organització Mundial del
Turisme i que es troba en 46 es-
tats d’arreu del món.

ERC i CiU seguiran formant el
govern municipal, després del
pacte al qual les dues forma-
cions van arribar un cop cele-
brades les eleccions municipals
del 24 de maig. Els republi-
cans van oferir a la CUP formar-
ne part, però la formació ho va
rebutjar, tal com explica Jaume
Oliveras en l’entrevista conce-
dida a Línia Mar [pàgs 8 i 9].
Precisament, Oliveras serà l’al-
calde els pròxims quatre anys,
substituint el convergent Pere
Parés, que ha renunciat al càrrec
de regidor.

La lleu davallada de vots
patida per CiU va contrastar
amb el suport rebut per ERC,
que va obtenir més del doble de
vots que el 2011. El primer par-
tit de l’oposició serà Ciutadans,

amb 3 regidors i Frans Avilés al
capdavant, mentre que la CUP,
ICV i PSC en tenen 2 i el PP un.

TURISME I COMERÇ
El nou govern es marca, entre
altres reptes, la promoció tu-
rística com a eina per a la recu-
peració econòmica. En aquest
sentit, Oliveras apunta que la
col·laboració amb Alella i Teià
pot ser positiva, i més tenint en

compte que després del 24 de
maig els tres alcaldes pertanyen
a la mateixa formació política.

Pel que fa al comerç, ERC i
CiU es comprometen a fer més
efectiva la concessió de llicències
als comerciants que vulguin
obrir algun negoci al municipi,
a més de potenciar esdeveni-
ments i activitats de promoció
comercial al Masnou, com la
Fira Comercial i Gastronòmica.

Redacció
EL MASNOU

Presentació d’”Ovidi Montllor:
Un obrer de la paraula”

CULTURA4El 26 de juny el
Jardí de Can Malet acollirà la
presentació del llibre Ovidi
Montllor: Un obrer de la pa-
raula. L’acte començarà a les
set del vespre, serà organitzat
per Òmnium Cultural i comp-
tarà amb la presència de l’autor,
Jordi Tormo, i el cantautor An-
toni Garcia.

L’obra, editada per Sembla
Llibres, és un recull de versos i
fotografies de l’artista alcoià,

que s’ha publicat en el marc de
l’any Ovidi Montllor, que es
commemora al llarg del 2015.

Tormo, també nascut a Al-
coi, s’ha submergit en arxius,
llibres i cercles personals d’O-
vidi Montllor, així com en la re-
lació d’aquest artista polifacè-
tic amb persones com Toti So-
ler, Jana Montllor, Antoni
Miró, Isabel-Clara Simó, Neus
Solsona, Pilar Aymerich, Mont-
serrat Roig o Alfred Luchetti.

Aparcament carrer Almeria | Finalitzen les obres
L'aparcament de l'antic solar situat entre els carrers d'Almeria, Pollacra Goleta 

Constança i Berguedà ja és una realitat. Les obres dutes a terme, que van 
començar a l'abril, han consistit en l'anivellament del terra del solar. 

L'aparcament té capacitat per a 62 places, 2 de mobilitat reduïda i zona de motos. 



7 | líniamar.cat23 juny 2015

La llegenda de les tres nimfes ju-
garà un paper fonamental en l’e-
dició d’enguany de la Festa Ma-
jor de Sant Pere. La història ex-
plica que, antigament, des de la
riera d’Alella, Santa Madrona i la
Cella Vinaria es recollien en àm-
fores els tres elements necessa-
ris per crear matèria i vida: terra,
aigua i foc. Després, un cop l’any
els tres elements es reunien a Cal
Ros de les Cabres per fer-los bu-
llir amb herbes de la zona. Fi-
nalment, eren tres nimfes les que
repartien la màgia d’aquesta ba-
rreja entre masnovins i masno-
vines.

Amb el lema de “Terra, Aigua
i Foc”, la Festa Major de Sant Pere
s’estructurarà a partir d’aquests
tres elements. Així, una cercavi-
la que representarà la llegenda
amb l’acompanyament de per-
cussió donarà el tret de sortida al

pregó de divendres 26, que fina-
litzarà amb un sopar popular i
música.

Dissabte 27 els trabucaries
s’encarregaran de recordar a to-
thom que Masnou està de Festa
Major. Més tard els gegants, que
estrenen un nou personatge, els
diables i els seus correfocs o la
baixada d’andròmines seran els
protagonistes dels actes festius.

Pel que fa a diumenge 28, l’ai-
gua i el foc seran protagonistes a
parts iguals, amb el correfoc ju-
venil o el castell de focs d’artifici
i la XII Travessa al Port del Mas-
nou. A part, els veïns podran
gaudir d’un grapat d’àpats po-
pulars, a més de la diada caste-
llera o la festa infantil del Carrer
Sant Rafael.

La companya Xip Xap serà
protagonista de l’últim dia de
Festa Major, dilluns 29, amb la
representació de l’espectacle in-
fantil “Els corsaris”. El concert de
l’Escola Municipal de Música o la
xocolatada del carrer Pere Grau
completaran el programa.

La festa parteix de l’essència
» La terra, l’aigua i el foc seran els elements centrals de la Festa Major de Sant Pere

» Els tres elements esdevindran protagonistes de diferents activitats festives del 26 al 29 de juny

MÚSICA4El Duo Delafé y las
flores azules, format per Òscar
d’Aniello i Helena Miquel, serà el
plat fort de la Festa Major, pel que
fa a l’àmbit musical. Es dóna el
cas que d’Aniello és nascut al
Masnou, així que de ben segur
que el cantant té la data marca-
da en vermell al calendari.

La banda actuarà el dia 26 a
la 1 de la matinada a la Platja d’O-
cata, després del pregó, el sopar
popular i diverses actuacions
musicals. El concert serà amb ba-
teria, guitarra, baix i teclats, i està
bastant enfocat al ball, més enllà
de la lletra de les cançons. L’últim
treball publicat pel duo va ser De-
tisinmí, ara fa tres anys, i ara la
banda se submergirà en una gira
d’estiu amb 11 actuacions abans
d’aturar-se i dedicar-se per com-
plet a preparar un nou àlbum,
que tindrà un marcat to de mú-
sica electrònica.

DELAFÉ Y LAS FLORES
AZULES, EN CONCERT

Redacció
EL MASNOU

El Masnou
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En l'última conversa man-
tinguda amb Línia Mar, va
afirmar que el primer que

faria com a alcalde seria canviar
certs aspectes del funcionament
de l'Ajuntament. Ja sap quins se-
ran els primers canvis a aplicar?
De moment ja hem introduït alguns
canvis, que hem acordat entre les
dues candidatures que formem el
govern (ERC i CiU), fruit d'aquests
quatre anys de governança con-
junta. Creiem que caldrà estructu-
rar l'Ajuntament en tres grans àrees. 

Quines?
En primer lloc, unificar tot l'àmbit
territorial en una sola àrea. Per al-
tra banda, la participació ciuta-
dana i la promoció econòmica de-
pendrà directament d'alcaldia. A
més, estem establint mecanismes
de coordinació interna que facili-
tin una millor actuació municipal.

A través de quines vies es fo-
mentarà la participació?
Cal desenvolupar la participació
des de l’àmbit institucional i esta-

blir sistemes per fer sovint au-
diències públiques en diferents
àmbits del municipi.

Contempla l’eina de les consul-
tes populars?
Sí, però caldrà que es produeixi una
mobilització ciutadana important.
Si no, hi ha altres mecanismes
menys consultius i que es basen en
la comunicació recíproca entre
l'Ajuntament i els ciutadans. Cada
tema s'ha de dimensionar per la
importància que té.

Pel que fa al Pacte d'Actuació
Municipal que també va anun-
ciar, quines seran les mesures
clau d'aquest mandat?
Es basarà, en bona part, en l'acord
programàtic entre ERC i CiU. Alguns
aspectes importants són les ac-
tuacions en la via pública i la re-
cuperació de la capacitat inverso-
ra de l'Ajuntament.  D'altra banda,
una de les claus també serà el
manteniment de totes les ajudes
socials, donant un nou impuls
amb un pla d'acció social que
abraci els quatre anys de mandat.

I pel que fa a la promoció eco-
nòmica?
És evident que li donem impor-

tància, ja que dependrà directa-
ment d'alcaldia. També volem do-
nar molta rellevància a l'àmbit
cultural. Aquests són els eixos
principals del nou govern, con-
juntament amb el compromís ex-
pressat envers el país i el procés so-
biranista.

Els comptes de l’Ajuntament
permetran realitzar noves in-
versions?
Sí. És necessari establir un pla d'in-
versions, compartit amb el màxim
de grups municipals. Com deia
abans, el pla anirà centrat en la mi-
llora dels espais públics.

Es planteja exercir la sobirania
fiscal i que l’Ajuntament pagui
els seus impostos a l’Agència
Tributària de Catalunya?
És una qüestió que cal parlar amb
el conjunt de l’equip de govern.

Esquerra té clar que ho vol fer,
però?
Sí, però una mesura d’aquestes ca-
racterístiques ha de ser pactada
amb el nostre soci de govern.

Parlant del seu soci, el cartipàs
estarà format per 6 regidors
d'ERC i els 5 de CiU, els dos par-
tits que han format l'últim go-
vern, també amb 11 regidors. El
nou mandat representarà se-
guir amb el mateix projecte però
amb un canvi d'alcalde?
Representa una continuïtat de les
polítiques que es feien, però amb
una nova empenta. No és un go-
vern continuista. Està format per
CiU i ERC, però amb canvis en la
composició. Es produiran canvis
que hem acordat en el programa
de govern, tindrà un èmfasi diferent
i es caracteritzarà per l'evolució de
temes que volem posar sobre la
taula en aquest nou mandat.

Quines seran les principals di-
ferències entre aquest govern i
l'anterior?
Això ho veurem al final d'aquest
mandat, a l'hora de fer balanç.

Dit d'una altra manera, vostè
sent la necessitat de fer quel-

com diferent o tenir un altre ta-
rannà en relació amb l'anterior
govern?
Evidentment, el meu tarannà com
a alcalde és diferent. Exerciré el
càrrec les 24 hores del dia i seré
un alcalde present en el dia a dia
de l'Ajuntament.

Fins ara ho ha trobat a faltar?
Venim d'un mandat en què l'al-
calde havia de compaginar la
seva tasca amb altres obligacions
professionals. El meu tarannà és
diferent i hi haurà un seguiment
fil per randa del que passa durant
el mandat per part de l'alcaldia.

Canviant de tema, fem un ràpid
repàs als resultats electorals.
ERC va obtenir més del doble de
vots que el 2011. Quins són els
motius d’aquest ascens?
Primer de tot, el context general és
diferent respecte al 2011. Llavors,
aquí ERC va treure un bon resultat
amb tres regidors, però a altres
municipis de característiques simi-
lars vam quedar escombrats.
Potser no hi ha l'efervescència
de l'any passat, però el context
ens és favorable. D'altra banda,
també hem de tenir en compte
la feina feta aquests quatre anys

Jaume Oliveras
Alcalde del Masnou

Text: Andreu Merino
Fotografia: Neus Mármol

“Representem una nova empenta:
no som un govern continuista”

“Vam oferir a la CUP

entrar al govern,

però no ho va 

considerar”
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i la presència continuada a totes
les activitats de la vila. Fa més
d'un any ens havíem marcat as-
solir els 6 regidors, amb una par-
ticipació del 55% i sobrepassar
els 2.200 vots, i ho hem aconse-
guit.

El pacte amb Moviment d'Es-
querres pot ser una de les ex-
plicacions de l'èxit electoral?
Ha estat un factor positiu.  La seva
implicació en la campanya ha
estat un element molt beneficiós
per poder aconseguir aquests re-
sultats electorals.

Vostè va afirmar després de les
eleccions que, més enllà de l'a-
cord amb CiU, també podien
pactar amb ICV o la CUP. Van
mantenir converses amb aques-

tes forces per constituir un pacte
de govern?
Vaig reunir-me amb tots els al-
tres caps de llista, sí. Hem man-
tingut converses cordials amb
tots els grups, oferint acords ge-
nerals o puntuals de mandat.
Concretament, vam oferir a la
CUP la possibilitat d'entrar al go-
vern, cosa que, però, no va con-
siderar.

ICV va votar en blanc al ple d'in-
vestidura, mentre que la CUP va
votar la seva candidata Sandra
Miras. Ha estat una decepció
envers la seva voluntat de cons-
truir el govern municipal més
ampli possible?
No, era l'esperat. El motiu del vot
en blanc d'ICV el desconec, però
el previsible era que cada grup

amb el qual no s'arribés a un
acord de govern votés el seu can-
didat. 

Vostè va ser regidor del Mas-
nou per primera vegada com a
representant de la CUP i ara la
formació el qualifica de “pro-
fessional de la política burò-
crata”. S'hi sent identificat?
Professional de la política, potser
sí. Fa 35 anys que faig militància
independentista i n'estic molt or-
gullós. D'altra banda, he exercit
diferents càrrecs públics, alguns
d'ells vinculats amb la gestió, i al-
tres amb la gestió política, i també
n'estic molt orgullós.

Pel que fa a tasques pendents
de l’anterior mandat, en quin
moment es troba el possible

desenvolupament d’un polígon
industrial a l’àrea del PP12?
No hi ha cap novetat. Desencallar
aquesta qüestió és un objectiu
comú d’ERC i CiU.

D’altra banda, se seguirà prio-
ritzant la promoció turística?
Sí. A finals d'aquest mandat hem
obert l'Oficina de Turisme, fruit
d'un projecte que jo mateix vaig
tirar endavant com a regidor de
Cultura. Volem desenvolupar el

projecte Masnou, Terra de Mar,
amb la Casa de la Cultura com a
centre d'aquest itinerari. De fet,
d'aquí a uns dies començarem a
veure aquest itinerari senyalitzat. 

Quin perfil de turistes es busca?
Evidentment, un turisme familiar
que encaixi amb les característi-
ques d'aquest municipi. Creiem
que tenim molt terreny per créixer.

Es planteja treballar en xarxa
amb altres municipis per cons-
truir una oferta turística de
qualitat?
Tenim molt en comú amb els
nostres municipis veïns en matè-
ria turística, sobretot amb Alella i
Teià. Creiem que aquests tres
municipis tenim una potenciali-
tat important, gràcies a la nostra
situació geogràfica, a prop de
Barcelona. També cal tenir en
compte que Alella és capital de
la Denominació d'Origen, el Mas-
nou pot aportar molt com a mu-
nicipi costaner i Teià és un
municipi molt interessant. Junts
podem tirar endavant iniciatives
conjuntes, i més ara que els tres
alcaldes som de la mateixa for-
mació política.

Es podria treballar de forma
més efectiva amb la creació
d'un consorci turístic del Baix
Maresme?
És un tema que hem de posar

sobre la taula. El Consorci co-
marcal fa la seva funció, però el
turisme que puguem tenir aquí i
el de l'Alt Maresme té caracterís-
tiques diferents. El cert és que
potenciar aquesta zona com un
sol paquet ens obriria moltes
portes.

L’oferta turística del Masnou
anirà acompanyada de la cons-
trucció de nous allotjaments?
No cal que parlem necessària-
ment de construcció. També
podem parlar d'habilitar o ade-
quar.  Aquesta és una bona línia
de treball.

En declaracions a Línia Mar, el
president de la Federació de Co-
merç, Miguel Tripiana, lamen-
tava que l'Ajuntament posa
massa traves a l'hora de conce-
dir llicències comercials. Hi està
d'acord?
Les administracions locals posen
problemes a l'obertura de molts
negocis a causa de la legislació
vigent, que és molt feixuga. No
és una qüestió que decideixin
els ajuntaments, però tot i així
mirarem de tenir la màxima ce-
leritat possible. Un dels punts
del nostre programa és l'adhesió
al servei d'obertura d'empreses
que ha impulsat la Generalitat
de Catalunya.

Anem acabant, però parlem un
moment del procés sobiranista.
Com pot col·laborar-hi l’Ajunta-
ment del Masnou?
Ha d’apostar pel procés de ma-
nera decidida. A partir d’aquí, cal-
drà estar a la disposició de la
Generalitat i del Parlament des-
prés de les eleccions del 27 de se-
tembre.

L’estelada onejarà al balcó del
consistori?
És un tema que de moment no
ens hem plantejat.

“Fa 35 anys que 

faig militància

independentista

i n’estic molt

orgullós”

“Mirarem de tenir 

la màxima celeritat

possible a l’hora de

concedir llicències

comercials”

“Amb Alella i Teià
podem tirar
endavant iniciatives
turístiques conjuntes,
i més ara que els tres
alcaldes som de la
mateixa formació”
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CiU i PSC mantenen un
govern amb menys regidors

POLÍITCA4L’Ajuntament de
Premià de Mar estarà governat
per un equip de 9 regidors,
després que CiU i el PSC hagin
arribat a un acord per renovar
el pacte de govern que ja va es-
tar vigent el passat mandat.
Els 14 regidors dels darrers
quatre anys queden lluny, ja
que a les eleccions municipals
la federació nacionalista va
aconseguir 7 representants,
pels 10 del 2011, i els socialis-
tes en van obtenir 2, pels 4 dels
anteriors comicis. Així doncs, el
pacte de govern no arriba a la

majoria absoluta d’11 regidors
i haurà de recórrer a acords
puntuals amb la resta de for-
macions polítiques.

La segona força del consis-
tori és la Crida Premianenca,
que ha doblat els resultats de
les eleccions de 2011 obtenint 4
regidors. D’altra banda, Ciuta-
dans n’ha aconseguit 3, ERC i
ICV-EUia 2 i el PP 1.

Els populars, juntament
amb CiU i PSC, van votar a fa-
vor de la investidura de Miquel
Buch, que repeteix com a al-
calde del municipi.

Rebuig frontal al canvi de direc-
ció de l’Escola Mar Nova per part
de l’Associació de Mares i Pares
(AMPA) del centre públic. “És
una imposició antidemocràtica
per part dels Serveis Territo-
rials d’Ensenyament”, afirma el
seu president Jordi Estarlich.

La polèmica va començar
amb la dimissió de l’actual di-
rectora. La cap d’estudis i la se-
cretària del centre van optar per
presentar un projecte de relleu
però, després d’inspeccionar el
centre, els Serveis Territorials
d’Ensenyament han decidit triar
un nou director, extern al pro-
jecte educatiu de la Mar Nova i
fins ara responsable d’un centre
d’Òrrius. Una decisió final que
va en contra del posicionament
del claustre de professors, l’AM-
PA i sindicats com CCOO i US-
TEC. El Consell Escolar del cen-
tre també va entregar als Serveis

Territorials un manifest firmat
per tots els grups municipals, a
excepció de CiU, contra la “im-
posició” d’una direcció externa.

SEGUEIX L’ACAMPADA
El cas ha arribat fins a la Conse-
lleria d’Educació. En una reunió
entre Irene Rigau i represen-
tants de l’AMPA, la consellera va
afirmar que el relleu a la direcció
respon a un procediment habi-
tual i va defensar l’elecció d’algú
extern al projecte, fent referència
al conflicte conegut entre la di-
rectora sortint i la resta de l’equip
directiu. Malgrat això, un grup de
mares i pares manté des de di-

vendres passat una acampada in-
definida a les portes del centre
com a protesta pel canvi en la di-
recció. “El conflicte és exclusi-
vament de caire personal i no
afecta la docència”, argumenta
Estarlich. “Tenim un projecte
definit, en què per exemple no
s’utilitzen llibres de text fins al fi-
nal de primària. Té sentit que es
facin càrrec de l’escola les per-
sones que han creat el projecte
educatiu”, afegeix.

Ahir a les vuit del vespre di-
versos membres de l’AMPA es
van reunir amb el nou director
per tal de traslladar-li els seus
dubtes i demandes.

Mares i pares continuen acampats des de divendres passat. Foto: AMPA

L’AMPA de la Mar Nova, 
en contra del canvi a la direcció

» Pares i mares de l’escola qualifiquen d’”antidemocràtic” el relleu
» Es manté l’acampada indefinida davant del centre

La Plataforma Estació 
Premià reclama celeritat

INFRAESTRUCTURES4La Pla-
taforma Estació Premià dema-
na a l’Ajuntament que actuï
amb celeritat en relació amb les
reformes de l’estació de Renfe
anunciades el març, tal com va
quedar palès en la manifestació
del passat 14 de juny. Les obres
havien de començar el maig,
però encara no ho han fet. 

“L’Ajuntament ha actuat
amb tebiesa i reclamem que de-
nunciï l’estat en què es troba
l’estació, si cal en l’àmbit judi-
cial”, afirma Lluís Soler, mem-
bre de la plataforma. “L’anun-
ci que les obres començarien el
maig va ser electoralista. Nin-
gú ha facilitat que la plataforma
i la ciutadania prenguin part en

el projecte de reforma”,  afegeix.
Per la seva banda, el regidor
d’Urbanisme, Antoni Sobirà,
afirma que malgrat que la pla-
taforma vol un projecte parti-
cipatiu, l’organització no ha fet
arribar cap proposta a l’Ajun-
tament. “Tampoc ens han con-
vidat a donar la nostra versió en
cap assemblea”, lamenta.

Sobirà explica que el pròxim
pas és aprovar una partida
pressupostària per a la reforma
de la part exterior de l’estació,
cosa que hauria de succeir al Ple
Municipal de juliol.  “El projecte
encara no està tancat, tot i que
hi ha poc marge de maniobra.
Tant de bo tinguéssim alguna
proposta d’algú”, conclou.

Primers passos per a la
realització del pla de mobilitat
MOBILITAT4La Diputació de
Barcelona ja ha començat a re-
alitzar enquestes per conèixer
els hàbits de mobilitat dels pre-
mianencs, a petició de l’Ajun-
tament. El consistori s’ha mar-
cat l’objectiu de realitzar un
nou pla de mobilitat, amb un
horitzó aproximat de 10 anys.

En primer lloc, l’equip de

govern estudia la possibilitat
que la carretera de Premià de
Dalt passi a tenir un únic sen-
tit. A més, el pla de mobilitat in-
clouria la creació d’un accés
soterrat al port al carrer San-
tiago Rusiñol. Per millorar els
accessos del port, el pla també
preveu la construcció d’una ro-
tonda a Can Pou.

Teatre | ‘Pels pèls’ arriba a l’Amistat
Dissabte 27 de juny la comèdia teatral ‘Pels pèls’ aterrarà al teatre de l’Amistat. L’o-

bra és un clàssic de la comèdia contemporània i arriba dirigida per Abel Folk i prota-
gonitzada per Beth Rodergas, Pep Planas, Àlex Casanovas o Mercè Comes, entre al-

tres. Les entrades tenen un preu de 20 euros, o de 18 si es compren anticipadament.

Andreu Merino
PREMIÀ DE MAR
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Només falten quinze dies perquè
els pirates barbarescos, amb el
seu capità Omar al capdavant,
envaeixin Premià de Mar. A par-
tir d’aquí, pirates i premianencs
mantindran un frec a frec per
veure qui es fa amb el control del
poble. Paral·lelament el Martí,
premianenc de soca-rel, lluitarà
per recuperar la seva estimada
Esther, que ha estat segrestada
per l’Omar. 

Malgrat que els pirates guan-
yen el primer assalt després del
desembarcament, els premia-
nencs recuperen forces per plan-
tar cara durant la revolta de dies

després. Tot i així, no aconse-
guiran expulsar els pirates fins a
la batalla de farina. Efectiva-
ment, la història es repetirà, però
això no vol dir que la Festa Ma-
jor es visqui amb menys entu-
siasme, més aviat el contrari.

FESTA PARTICIPATIVA
Ja fa dinou anys que l’eix te-
màtic de pirates i premianencs
és el protagonista de la Festa
Major i actualment està total-
ment consolidat. “La idea ha tin-
gut èxit perquè s’ha creat una
Festa Major participativa”, ar-
gumenta Neus Serra, membre
de la comissió de pirates i pre-
mianencs de la Festa Major.

Una participació que pro-
voca que, des de ben petits, els
veïns i veïnes triïn un bàndol.

Així, durant els dies de festa uns
es troben al Refugi Premia-
nenc del Carrer Sant Antoni,
mentre que altres ho fan al
Campament Pirata de la Plaça
Nova.

QÜESTIÓ DE SENTIMENTS
“Jo sóc pirata. És una cosa que es
porta al cor”, afirma Serra. “Als
inicis de la festa tothom volia ser
pirata, però amb el temps cada
cop hi ha més nens que volen ser
premianencs”, afegeix.

L’any vinent la Festa Major de
Premià, tal com la coneixem ac-
tualment, complirà 20 anys. Serà
llavors quan caldrà esperar can-
vis significatius, mentre que en l’e-
dició d’enguany s’ha apostat per
mantenir un programa que ha de-
mostrat ser solvent.

Tot a punt per a la visita dels pirates
» El desembarcament dels barbarescos donarà el tret de sortida a la Festa Major de Premià de Mar

» La festa compleix 19 anys amb un eix temàtic que ja s’ha consolidat entre els veïns i veïnes

Redacció
PREMIÀ DE MAR

FESTA MAJOR4La música
acompanyarà la Festa Major  a
partir del desembarcament
dels pirates al poble. Els con-
certs pirates compartiran pro-
gramació amb el Ball Pendó
del dia 9, amb música dels 70
i 80, el Ball Tronera del dia 10,
amb l’Orquestra Gira-Sol, i el
Ball de Gala del dia 11, a càrrec
de l’Orquestra Meravella. El se-
guici popular, el correfoc i els
àpats de germanor també pro-
tagonitzaran una festa  amb ac-
tes per a grans, petits, pirates
i premianencs. El programa
complet es pot consultar a
premiapirata.org.

Música i cultura popular
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Vilassar de Mar

Laia Pallarès, guardonada 
al Festival de Cannes

CULTURA4La vilassarenca Laia
Pallarès forma part de l’equip
artístic del curtmetratge Víctor
XX, curtmetratge guardonat
amb el tercer premi Cinéfoun-
dation al Festival de Cannes
d’enguany. Es tracta d’una ca-
tegoria que reconeix els mi-
llors treballs cinematogràfics
d’alumnes d’escoles de cinema
d’arreu del món. Pallarès és
alumne de l’Escola Superior de
Cinema i Audiovisuals de Ca-
talunya (ESCAC) i és la direc-
tora d’art de la cinta. “Ha estat
brutal guanyar el premi”, afir-
ma Pallarès. “Ser seleccionats ja
va ser un premi”, reconeix. I és
que Víctor XX es va fer amb el
guardó després de ser un dels

projectes seleccionats entre els
1.600 que s’hi van presentar.

El tercer premi Cinéfoun-
dation ha posat el punt final a
gairebé 10 mesos de feina, en
què Pallarès ha estat la mà
dreta del director, Ian Garrido.
“Juntament amb ell m’he en-
carregat de definir els perso-
natges, seleccionar les localit-
zacions i definir-ne la seva es-
tètica”, explica.

El reconeixement a Cannes
ha animat Pallarès a l’hora de
plantejar-se nous projectes.
“Tot l’equip hem viscut exclu-
sivament pel projecte durant
molt temps. El premi ens ha
omplert d’energia una altra ve-
gada”, conclou.

Babord no entrarà al govern
municipal mentre Gent per Vi-
lassar de Mar (GxVDM) en for-
mi part. La formació, integrada
per la CUP, ICV i un alt nombre
d’independents, creu que el
pacte de governabilitat que
ERC va signar amb GxVDM
suposa un “entrebanc” per a la
seva incorporació a l’executiu.
“Nosaltres volíem un pacte d’es-
querres, i finalment no ha po-
gut ser. Hem de complir amb
els compromisos acordats en
assemblea”, afirma el regidor
Carles Soler.

Dies abans del Ple d’inves-
tidura tot semblava indicar que
ERC pactaria amb el PSC, però
finalment les negociacions no
van arribar a bon port. Els re-
publicans necessitaven 11 vots
per investir com a alcalde el seu
candidat, Damià del Clot, i,
malgrat el suport anunciat dels
4 regidors de Babord, en feien
falta dos més. L’esvaïment de
l’opció socialista va obligar a
buscar alternatives, i és aquí on
va entrar en joc la possibilitat
d’arribar a un acord amb
GxVDM, que finalment s’ha
complert. “El PSC volia arribar
a un pacte amb ERC i CiU”, ex-
plica l’alcalde del Clot, “però en-
teníem que aquesta possibilitat
no responia a la voluntat de
canvi que els ciutadans havien
expressat a les eleccions”, afe-
geix el nou batlle. 

D’altra banda, GxVDM va
rebutjar votar una proposta

d’acord de CiU. “Teníem molt
clar que no volíem Ferrer com
a alcalde”, explica el regidor
Joan Roca. “Amb ERC teníem
molts punts del programa en
comú, com la promoció del co-
merç local i la col·laboració
amb el procés sobiranista des
de l’Ajuntament”, afegeix. 

Tant Roca com la segona re-
gidora de GxVDM, Núria Arasa,
van formar part de l’anterior
executiu dins el grup municipal
de CiU fins al febrer, quan van
ser cessats per l’exalcalde Joa-
quim Ferrer. Del Clot afirma que
la trajectòria d’ambdós regidors
no comporta cap contradicció
amb la voluntat de canvi que, se-
gons ERC, van expressar els vi-
lassarencs en les eleccions. “Tots
volem un canvi per al poble, com
demostra que no han posat cap
inconvenient a la realització
d’una auditoria dels comptes
públics”, argumenta l’alcalde.
En aquest sentit, però, reconeix
que “a hores d’ara” encara no se

sap “si ells tenen algun grau de
responsabilitat en la generació
del deute municipal”.

CONDICIONS PER AL SUPORT
Tot i que de moment no entra-
rà al govern municipal, Babord
complirà l’acord al qual va arri-
bar amb ERC per donar suport
al govern des de l’oposició. Això
sí, sempre i quan es compleixin
tres requisits. El primer, que ja
s’ha realitzat, és la cessió per
part d’ERC de la informació
necessària per dur a terme una
auditoria dels comptes muni-
cipals, amb l’objectiu de depu-
rar responsabilitats pel que fa a
la generació del deute.  Els re-
publicans ja han lliurat la in-
formació. 

El segon és l’acord sobre
diferents aspectes programàtics
del nou govern i, per últim, un
pacte sobre el sou dels regidors,
l’elecció dels càrrecs de con-
fiança i la creació d’òrgans de
govern.

Foto de família dels nous regidors del consistori. Foto: Ajuntament

Babord no entrarà al govern
mentre hi sigui GxVDM

» La formació donarà suport a l’executiu si es compleixen acords previs
» ERC va sondejar el PSC abans d’arribar a l’acord amb GxVDM

La comunitat musulmana
obre les seves portes

CONVIVÈNCIA4El passat 7 de
juny la comunitat musulmana
de Vilassar de Mar va organit-
zar la quarta jornada de portes
obertes a la mesquita del mu-
nicipi. “L’objectiu principal és
donar-nos a conèixer al conjunt
de la societat”, explica el mem-
bre de la comunitat musulma-
na Mohamed Ben Mesaud. 

Els membres de la comuni-
tat van explicar als visitants el
ritual d’oració i també van tra-
duir al català diferents frag-
ments de l’Alcorà. “Cal trencar

mites sobre els musulmans que
encara es mantenen”, consi-
dera Ben Mesaud. “És necessari
recordar que l’Islam i l’Estat Is-
làmic no són una mateixa cosa”,
afegeix, a tall d’exemple. Unes
200 persones van acostar-se a
la mesquita, entre les quals hi
havia càrrecs públics dels mu-
nicipis de la comarca, així com
responsables de la policia local
de Vilassar i els Mossos  d’Es-
quadra. La comunitat musulma
ja ha començat el Ramadà, que
finalitza el 17 de juny.

Platja | S’inicia el servei de socorrisme
Des del 20 de juny està en marxa el servei de socorrisme i vigilància a la platja
de Vilassar de Mar, que s’allargarà fins el 13 de setembre. Estarà en funciona-

ment de dilluns a divendres de 10:30 a 18:30 hores, i els caps de setmana de
10 a 19 hores. L’empresa Pro Activa SL s’ha tornat a fer càrrec del servei.

Andreu Merino
VILASSAR DE MAR
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La música d’Hotel Cochambre
serà l’encarregada d’amenitzar la
revetlla de Sant Joan a l’Escola
Pérez Sala, un dels esdeveni-
ments destacats dels últims dies
de la Festa Major de Vilassar de
Mar. Abans del final, però, tam-
bé hi haurà temps pel concert i
ball de Festa Major amb La
Principal de la Bisbal, demà a
partir de les vuit del vespre, o la
tarda de circ del dia 25. El ma-
teix dijous, la sardinada popular,
la despenjada de l’ase Innocen-
ci i el castell de focs d’artifici de
la Platja de Palomares serviran
per acomiadar-se de la Festa
Major fins a l’any que ve.

LA RIERADA
Una edició, la de 2016, que, si
tot va bé, mantindrà la princi-
pal innovació introduïda en-
guany a  la Festa Major de Sant

Joan. Es tracta de la Rierada. La
iniciativa ha estat impulsada
per l’Assemblea de Joves del
poble, formada per les entitats
AE Atzavara, AE Intayllú, Es-
berla, Mansuets, Hypatia,
Arran, Cavall de Forques, Fes-
ta’l Burro i Festes Reivindica-
tives.

Des del dia 19 fins al 25, Vi-
lassar de Mar està dividit en tres
sectors, cada un dels quals té la
seva riera. A més, cada una re-
presenta un dels oficis tradi-
cionals de la vila i té el seu color
representatiu. Així doncs, hi ha
els pescadors i contrabandis-
tes, els mestres d’aixa i la gent
pagesa. L’objectiu de tot plegat
ha estat, segons les entitats im-
pulsores, dotar la festa d’un ca-
ràcter més inclusiu a través de la
competició entre els integrants
de cada sector.  Els represen-
tants de cada un d’ells s’han de
guanyar el dret a decorar la fa-
çana de l’Ajuntament amb la
seva banderola durant la pròxi-
ma Festa Major de Sant Joan. La

presència que cada sector hagi
tingut a les xarxes socials i als ac-
tes de la festa aquests dies, així
com la decoració dels balcons
del poble en relació amb aquest
eix temàtic, definirà el sector
guanyador.

D’aquesta manera, Vilassar
de Mar se suma a altres pobla-
cions catalanes amb festes de tra-
dició moderna protagonitzades
per la sana rivalitat entre colles,
com els Blaus i els Blancs de Gra-
nollers, els Pirates i Premia-
nencs de Premià de Mar o els
Morats i Torrats de Mollet del
Vallès.

MÚSICS D’AQUÍ I D’ALLÀ
La Festa Major de Sant Joan
d’enguany ha estat marcada per
les actuacions de conjunts mu-
sicals històrics a Catalunya, com
Els Pets, Los Sírex o el cantautor
Miquel del Roig.

D’altra banda, també hi ha
hagut lloc per les actuacions de
bandes locals, com la Vilassar Big
Band o Mashroom.

La innovació se suma a la tradició
» La Rierada ha aterrat a la Festa Major per compartir protagonisme amb la temàtica indiana

» La revetlla, el concert de Festa Major i la despenjada de l’ase Innocenci, plats forts de la recta final

Redacció
VILASSAR DE MAR

Bona

Festa 

Major!
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Alella

ERC -Sumem per Alella estrena
majoria absoluta

POLÍTICA4ERC-Sumem per
Alella va ser la gran triomfa-
dora de les eleccions munici-
pals del passat 24 de maig. La
candidatura republicana va ob-
tenir 2.070 vots, la qual cosa li
ha permès aconseguir 7 regi-
dors dels 13 que té el consisto-
ri i, per tant, governarà amb
majoria absoluta.

La segona força d’aquest
mandat serà Gent d’Alella
(Gd’A), amb dos regidors, men-
tre que CiU, Alternativa per

Alella (APA), PP i Alella Primer
(AP) tindran una representació
d’un regidor. 

Gd’A va ser l’única formació
que va votar la seva pròpia can-
didata, Mercè Marzo, en el ple
d’investidura. CiU i PP es van
abstenir, mentre que ERC, APA
i AP van votar a favor d’Andreu
Francisco, que d’aquesta mane-
ra va aconseguir el suport de 9
dels 13 regidors del consistori i re-
petirà com a alcalde d’Alella per
tercer mandat consecutiu. 

Últims dies de  ‘Tom Carr.
Ecos de Carles Buïgas’

CULTURA4Fins al 5 de juliol es
pot visitar l’exposició Tom
Carr. Ecos de Carles Buïgas a
Can Manyé. Es tracta d’una
mostra que recull la mirada
de l’artista plàstic Tom Carr en
relació a l’obra de l’arquitecte
català Carles Buïgas, autor, en-
tre altres, de la Font Màgica de
Montjuïc. A més, en la seva es-
tada a Alella, l’exposició comp-

ta amb la col·laboració de l’ar-
tista local Tomàs Bel.

L’obra Ecos de Carles Buï-
gas, que dóna nom a l’exposi-
ció, ha estat creada per reflec-
tir el diàleg entre els dos artis-
tes i està acompanyada de pro-
jeccions que analitzen l’estil
de l’arquitecte català.

El 5 de juliol tindrà lloc una
visita guiada a les 20:30 hores.

Alella tornarà a acollir els Ju-
liols de la UB amb el curs Vi,
patrimoni i paisatge, organit-
zat per l’Ajuntament i la Uni-
versitat de Barcelona, i dirigit
per la periodista Montse Serra.

La formació es desenvolu-
parà del 13 al 17 de juliol i tindrà
com a objectiu l’elaboració de
projectes a aplicar a la Denomi-
nació d’Origen Alella de cara al
2016. Així, el curs se centrarà a
definir estratègies en matèria
de paisatge, turisme cultural i
enoturisme. El curs inclou tast de
vins, visites a cellers i ponències
com les del director de l’Obser-
vatori del Paisatge de Catalunya,
Joan Nogué, l’escriptor Vicenç
Pagès o el director de la Funda-
ció Alícia, Toni Massanés. 

EL VI, BÉ CULTURAL
“Un dels nostres objectius és
fer conèixer el vi com a pro-

ducte alimentari, però també
com a bé cultural i de paisat-
ge”, afirma Serra. La formació
també vol transmetre la ne-
cessitat de preservar la zona de
la DO Alella, a través de l’in-
tercanvi de coneixements en-
tre agents culturals, agrícoles
o polítics. “La geografia de la
zona fa difícil la col·laboració,

però hem de cuidar la zona. És
un miracle que hagi resistit
amb l’estrés urbanístic sofert
pel Maresme”, considera Se-
rra.

El curs  té capacitat per a 30
places, és obert a qualsevol
persona major de 16 anys i les
inscripcions es poden dur a
terme fins al 8 de juliol.

El curs treballa per generar projectes a la DO Alella. Foto: Arxiu

Tornen els juliols de la UB amb 
la DO Alella com a protagonista
Redacció
ALELLA

Espai Actiu | Reconeixement de la Generalitat
L’Espai Actiu-Escola d’Adults d’Alella, de titularitat municipal, podrà expedir a partir

del pròxim curs 2015-2016 els títols oficials de Graduat en Educació Secundària i de
nivell bàsic de llengua catalana, després d’haver estat reconegut oficialment per la

Generalitat de Catalunya com a Centre de Formació d’Adults. 
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Teià

Andreu Bosch tornarà a ser al-
calde de Teià. Compromís amb
Teià-ERC (CT-ERC), la llista
que encapçalava, va guanyar les
eleccions amb 6 regidors,  un
estret marge de diferència res-
pecte de Gent de Teià, que en va
obtenir 5. Per assegurar-se un
govern amb majoria els repu-
blicans han pactat amb CiU,
que va pedre 150 vots en rela-
ció als comicis de 2011 i es va
quedar amb només 2 regidors.

EIXOS PROGRAMÀTICS
Del comunicat que anuncia l’a-
cord entre les dues formacions
se’n desprenen les principals lí-
nies de treball per a aquest man-
dat, entre les quals destaquen la
reorganització del personal mu-
nicipal per tal d’optimitzar els re-
cursos de l’Ajuntament, la vo-
luntat de mancomunar serveis
amb altres municipis, fer una di-

namitzció cultural i turística de
Teià, incrementar la participació
ciutadana o desplegar els acords
del compromís Els Ajuntaments
per la independència, subscrit
amb l’Assemblea Nacional Ca-
talana.

Andreu Bosch i Francesc
Ribas, caps de llista de CT-
ERC i CiU respectivament,
coincideixen en la bona entesa
entre els dos partits durant les
negociacions. “L’objectiu era
construir un govern de caire so-

biranista”, explica Bosch. “Més
enllà de l’horitzó nacional, amb
ERC també compartim qües-
tions programàtiques a Teià,
com en urbanisme o la gestió
d’equipaments”. Les negocia-
cions pel cartipàs municipal
han donat a CiU un paper re-
llevant dins el govern, ja que Ri-
bas ocuparà la segona tinència
d’alcaldia i la regidoria de Cul-
tura i Patrimoni, mentre que
Anni Aparicio es farà càrrec de
Serveis Socials i Sanitat.

Moment de la signatur de l’acord de govern. Foto: Compromís amb Teià-ERC

Compromís amb Teià-ERC i CiU
pacten un nou govern 

Nova edició del
cicle de concerts
Remor el juliol

CULTURA4L’Ajuntament ja ha
presentat el cartell de la quar-
ta edició del Remor, el cicle de
concerts a la fresca que en-
guany arriba a la seva quarta
edició amb concerts els dies 2,
9, 18, 23 i 30 de juliol.

Aquest cop, el Remor comp-
tarà amb dos nous emplaça-
ments, Can Puigoriol i Ca l’An-
tiga, a més de Can Barrera, Cal
Llibreter i Can Godó. Daniel
Anglès i Miquel Tejada, Els
Gossos, Maristany i traver
Group i Susana Sheiman, el
Cor Atàlia, el nou Cor Jove i The
Hanfris Quartet seran els pro-
tagonistes d’aquest cicle que
combina música i patrimoni.

Redacció
TEIÀ

COMUNICACIÓ4El teianenc
Toni Batllori ha estat guardonat
amb el Premi Nacional de Co-
municació, en la categoria de
Premsa. Batllori va recollir el
premi de mans del president de
la Generalitat de Catalunya,
Artur Mas, en un acte en què
també van ser reconeguts pro-
fessionals com Xavier Graset o
Salvador Cot. Batllori va ser
guardonat per la seva dilatada
trajectòria com a ninotaire i
humorista gràfic, i especial-
ment l’anàlisi esmolat de l’ac-
tualitat que ofereix des de la tira
de sàtira política que publica, fa
més de vint anys, al diari La
Vanguardia. 

Toni Batllori ha treballat
per un gran nombre de revistes,
com El Jueves, El Papus o El
Triangle. També ha publicat
les seves vinyetes a El Noticie-
ro Universal, Diari de Barcelo-
na, Avui o El País. D’altra ban-
da, ha publicat els llibres “Po-
bres Abuelos” o “Ninots, la po-
lítica de 1999 en tiras”, a part
d’il·lustrar-ne d’altres.

Toni Batllori,
Premi Nacional
de Premsa

Condol | Mor Romà Vallès
El 16 de juny va morir, a l’edat de 91 anys, el pintor Romà Vallès, referent de l’infor-
malisme català que va viure una temporada a Teià. Concretament, Vallès va tenir la

seva residència a la Masia de cal Monac, al carrer Berenguer Raudors. A més, un 
quadre de Vallès presideix el despatx de l’alcaldia de l’Ajuntament de Teià.
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Premià de Dalt

Josep Triadó, alcalde de Premià
de Mar des de l’octubre de 2014
i candidat de CiU a les eleccions
municipals del 24 de maig, se-
guirà al càrrec després d’haver
estat escollit directament per
primer cop per la ciutadania.
Triadó va accedir al càrrec en
substitució de l’exbatlle Joan
Baliarda i s’estrenava com a
cap de llista en els passats co-
micis. Va aconseguir 1.972 vots,
400 més que els obtinguts per
la federació nacionalista el 2011,
però tot i així es va quedar a un
pas de la majoria absoluta, ob-
tenint 8 regidors dels 17 que
composen el consistori.

En el Ple d’investidura, Tria-
dó va obtenir 10 vots favorables,
de CiU i ERC, mentre que el
PSC, amb tres regidors, i la
Crida Premià de Dalt i el PP,
amb dos, van votar els seus
propis candidats.

PRIORITATS DEL GOVERN
Triadó va aprofitar la sessió
d’investidura per explicar qui-
nes serien les seves prioritats
durant el nou mandat que ara
comença. “Aixecar l’economia,
garantir la cohesió social i mi-
llorar la participació ciutadana”
han estat alguns dels temes as-
senyalats per l’alcalde. Preci-

sament, en relació amb la par-
ticipació ciutadana, el mateix
Triadó havia emplaçat a fer
servir les eleccions com a ple-
biscit pel projecte de Can Vilar.
Després de la seva victòria,
sembla que finalment el pro-
jecte comptarà amb la superfí-
cie comercial semi soterrada, a
la qual s’havia oposat el PSC.

Triadó és escollit per primer 
cop alcalde en unes eleccions

SALUT4Organitzar camina-
des saludables setmanals d’u-
na hora i mitja de durada pels
carrers de Premià de Dalt.
Aquest és l’objectiu de la ini-
ciativa Movem el cor, engega-
da per la regidoria de Benestar
Social i Família, amb el suport
del Servei Català de la Salut.

Els objectius són promoure
l’activitat física saludable, aug-
mentar la xarxa de relacions so-
cials, adquirir hàbits saluda-
bles, prevenir les malalties de
tipus cardiovascular i fomentar
l’autonomia i cura personal.
Les caminades es dividiran en
dos grups. Per una banda, el
grup novell estarà format per
aquelles persones que vulguin
iniciar-se en la pràctica de ca-
minar, mentre que el grup ve-
terà es formarà amb persones
que caminin habitualment,
però que ho acostumen a fer
sense companyia. Qui ho vulgui
podrà tenir més informació al
Departament Municipal de
Treball Social o al consultori
mèdic Cristòfol Ferrer.

Noves caminades
saludables
setmanals

Sancions per les
defecacions de
gossos al carrer

CIVISME4L’Ajuntament ha po-
sat en marxa la campanya És a
les teves mans, que té com a ob-
jectiu acabar amb les defeca-
cions de gossos al carrer, així
com vetllar perquè els gossos
vagin lligats i que els animals
estiguin inscrits al registre mu-
nicipal, entre altres aspectes.

Tot i que en primer lloc els
propietaris que no compleixin
els requisits seran informats
amb un avís, en cas de reinci-
dència se sancionaran les in-
fraccions amb una quantitat
que pot oscil·lar entre els 100 i
els 500 euros, en funció de la
gravetat de la infracció.

Redacció
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Festa Major | Del 25 al 29 de juny
Premià de Dalt ja està a punt per celebrar la seva Festa Major, entre els dies 25 i 29
de juny. La festa tindrà dos pregoners. Per una banda, la directora de l’Esbart l’Es-

polsada Anna Mir i, per altra, el president de la colla gegantera Albert Rodón. El pro-
grama inclou la trobada de gegants, el corre bars, el correfoc o la I Festa del Motor.
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Vilassar de Dalt

Ara Vilassar, a punt per
governar en solitari

POLÍTICA4Els resultats de les
eleccions municipals a Vilassar
de Dalt van atorgar la majoria
absoluta a Ara Vilassar, pro-
jecte conjunt del Grup d’Es-
querres de Vilassar de Dalt,
ERC i Opció per Vilassar. La
nova candidatura va obtenir
el 45,1% dels vots, la qual cosa
equival a 7 dels 13 regidors
que hi ha al consistori.

“Personalment, no creia que
arribéssim a 7 regidors, però

hem assolit un nivell de trans-
versalitat important”, explica
l’alcalde Xavier Godàs. “Valo-
rem positivament els resultat
dels comicis, però la nostra no
és només una aposta electoral,
sinó de política municipal”,
considera Godàs. Tot i la ma-
joria absoluta, l’alcalde diu que
està disposat a treballar de for-
ma puntual amb altres forma-
cions, especialment amb la
CUP o el PSC.

La demanda de beques
menjador es manté estable

SERVEIS SOCIALS4Un cop fi-
nalitzat el període de sol·lici-
tuds de beques menjador per al
curs 2015-2016, l’Ajuntament
ha rebut 55 demandes, quatre
menys que en el curs anterior.

De tota manera, els res-
ponsables de serveis socials
del municipi recorden que
aquesta xifra pot augmentar a
causa de situacions sobrevin-
gudes, com la pèrdua de la fei-

na, o bé per la demanda de per-
sones que no s’hagin assaben-
tat dels terminis establerts.

Un cop estudiades les sol·li-
cituds, és possible que l’Ajun-
tament hagi de finançar les be-
ques més urgents, ja que habi-
tualment la Generalitat de Ca-
talunya no abona l’import co-
rresponent a les ajudes fins a fi-
nals de desembre o fins a prin-
cipis de gener.

Convertir Vilassar de Dalt en la
capital turística del Baix Ma-
resme. Aquest és l’objectiu que
es proposa Ara Vilassar. Des-
prés de la majoria absoluta ob-
tinguda en les eleccions muni-
cipals, la formació ja ha pres les
primeres mesures per assolir la
meta, entre les quals destaca la
creació de la regidoria de Tu-
risme. Si bé no hi haurà una
cartera exclusiva dedicada a
aquesta àrea, ja que en com-
partirà una amb Infància, Jo-
ventut i Cultura, es preveu que
la promoció turística sigui una
de les principals eines de cara a
la recuperació econòmica del
municipi.

PLA ESTRATÈGIC 2015-2019
De fet, aquest era un objectiu
establert abans dels comicis
del 24 de maig, les línies del
qual estan definides en el Pla

Estratègic de Turisme 2015-
2019. “Per complir els objectius
del pla hem de crear una mar-
ca turística pròpia per Vilassar
de Dalt”, afirma la regidora de
Turisme, Paula Lloret.

Més enllà de la marca, Llo-
ret insisteix en la necessitat
d’involucrar tot el poble en la
promoció turística. “Volem que
hi participin els agents públics
però també els privats a través
d’una taula de turisme”, as-
senyala. Pel que fa als reclams

que atreguin els visitants, Llo-
ret assegura que l’Ajuntament
apostarà per mantenirt esde-
veniments com el festival Re-
vala-T o l’Unics Fashion Mar-
ket, així com per acollir-ne de
nous. Lògicament, un augment
de turisme pot comportar una
demanda superior d’allotja-
ment. En aquest sentit, el con-
sistori preveu la construcció
d’un alberg, que aniria acom-
panyat de la creació d’un centre
d’atenció als visitants.

El consistori vol impulsar una marca turística pròpia. Foto: Arxiu

L’Ajuntament estrena 
una regidoria de turisme

Redacció
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Can Nolla | Espai d’esbarjo per a gossos
Can Nolla ja té habilitada la zona d’esbarjo per a gossos, la tercera que es crea a Vilas-

sar de Dalt després de les de Can Rafart i la Fornaca. Es tracta d’un espai tancat, 
dotat de bancs i papereres i amb un paviment drenant que permet que els animals

vagin deslligats, excepte els que siguin potencialment perillosos.
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Cabrils

El passat de Cabrils participa 
en el festival Revela-T

CULTURA4La celebració del
festival internacional de foto-
grafia analògica Revela-T ha
transcendit Vilassar de Dalt i
també ha estat protagonista a
Cabrils. Del 13 al 21 de juny, el
Museu de Cabrils va acollir
l’exposició “Una mirada al Ca-
brils de 1890”.

Durant aquests dies, els vi-
sitants han pogut contemplar
una sère de fotografies inèdites
fetes a diferents racons del mu-
nicipi a finals del segle XIX.
L’autor és l’advocat Josep Ma-
ria Serraclara Costa, advocat i
fotògraf amateur barceloní. Se-
rraclara va morir el 1938, però
les imatges han estat conser-
vades pel col·leccionista vilas-
sarenc Joan Sala Grau.

L’acte d’inauguració es va
celebrar el dia 13 de juny a la
sala d’exposicions del museu,
inaugurada recentment, i va
comptar amb la presència d’u-
na trentena de persones. Dife-
rents representants munici-
pals de Cabrils i Vilassar de Dalt
van acompanyar Joan Sala
Grau i també Maria Teresa Se-
rraclara, besnéta del fotògraf i

descobridora d’aquesta col·lec-
ció inèdita. Serraclara va ser
l’encarregada de recordar el
vincle del seu besavi amb Ca-
brils, on hi va estiuejar a finals
del segle XIX i principis del se-
gle XX. Concretament, el fotò-
graf amateur ho va fer en una
casa del barri de la Sagrera, co-
neguda aleshores com a Can
Serraclara i més tard com a Can
Rin.

VIATGE AL PASSAT
La col·lecció fotogràfica, for-
mada per 41 instantànies, ha
servit per fer un exercici de
memòria històric als cabrilencs
que s’han acostat al museu.
Les imatges incloses a l’expo-
sició mostraven racons del mu-
nicipi com les escoles Tolrà,
Can Salvi, el molí, la vinya o Ca
l’Estrany. D’altra banda, tam-
bé n’hi havia dues del Castell de
Burriac, a Cabrera de Mar.

Més enllà del seu valor es-
tètic i artístic, els responsables
de l’exposició han volgut des-
tacar el valor documental, et-
nogràfic i històric del conjunt
fotogràfic de Serraclara.

CiU ha enviat a ERC i Munici-
palistes per Cabrils (MUC) un
document que, segons la fede-
ració nacionalista, té com a ob-
jectiu iniciar converses amb els
dos grups per tal d’arribar a un
acord de govern per als pròxims
quatre anys. El document dóna
resposta a la demanda feta per
ERC, i és que els republicans re-
clamaven rebre una proposta
per escrit per valorar la possi-
bilitat de pactar. 

Tot i això, el cap de files
d’ERC a Cabrils, Xavier Víudez,
deixa clar que només es tracta
d’un pas inicial. “Valorem po-
sitivament que ens hagin enviat
el document, però són propos-
tes molt genèriques. Hem de-
manat una reunió a CiU per
parlar-ne”, afirma. La data de la
reunió encara no s’ha concretat,
però els republicans esperen
que es produeixi al llarg d’a-

questa setmana. Viudez afe-
geix que la reunió amb la fede-
ració és prioritària i, per tant,
les converses amb MUC s’ini-
ciarien després.

PROPOSTA DE MUC
Precisament va ser MUC la for-
mació que va llançar la pro-
posta de tripartit, tot i que ha
esperat que CiU, com a forma-
ció més votada, iniciï les con-
verses. MUC creu que el docu-
ment pot satisfer tots tres par-
tits, però es mostra prudent.

“Cal esperar la reacció d’ERC”,
afirma el regidor Miguel Do-
ñate. “No descartem un pacte
sense els republicans”, afegeix. 

La proposta de CiU, que ha
declinat fer declaracions al res-
pecte, recull iniciatives com la fi-
nalització del POUM, la creació
d’un consell d’entitats o la pro-
moció del comerç del poble, en-
tre altres aspectes. Si els partits
arriben a un acord, es formaria
un govern amb 11 dels 13 regidors
que formen el consistori, amb 6
de CiU, els 4 d’ERC i 1 de MUC. 

Cabrils podria tenir un govern tripartit. Foto: Arxiu

CiU vol iniciar converses per
pactar govern amb ERC i MUC

Mònica Aguilà | Èxit de l’exposició “Infantesa en colors”
Més de 500 persones van visitar al Museu Municipal de Cabrils l’exposició “Infantesa
en colors”, formada per un conjunt de dibuixos de la jove artista local Mònica Aguilà.

En l’acte d’inauguració, l’alcaldessa Lina Morales i  el regidor de Cultura, Oriol Gil,
van entregar a Aguilà la Creu de Can Passalaigua, en reconeixement al seu treball.

Andreu Merino
CABRILS
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Donar continuïtat al model de
gestió dels últims quatre anys.
Aquest és, segons afirma l’al-
calde Jordi Mir, el principal
motiu  del pacte de govern al
qual han arribat CiU i ERC. Les
dues formacions consideren
que tenen una visió similar de
les necessitats de Cabrera, i
també tenen un horitzó nacio-
nal comú. “Tenim bona sintonia
personal i fem una valoració po-
sitiva dels darrers anys de man-
dat”, afirma Mir. “El nostre
programa electoral i el de CiU
coincidia en alguns dels aspec-
tes més importants”, afegeix
el cap de llista d’ERC a les elec-
cions, Enric Mir.

RELACIÓ AMB LES ENTITATS
Un dels eixos principals del
govern serà millorar la relació
amb les entitats del poble, que
hauria de cristal·litzar en la

creació d’un consell d’entitats.
La participació i la comunicació
seran les altres dues grans àre-
es de treball. “Perquè hi hagi
participació, la ciutadania ha de
rebre correctament la infor-
mació”, argumenta l’alcalde.
Així doncs, la voluntat del go-
vern és impulsar i millorar les
vies de comunicació amb els

veïns, com per exemple amb la
presència a les xarxes socials,
per posteriorment crear fòrums
ciutadans en què els veïns pu-
guin tenir-hi veu. 

Per la seva banda, Enric
Mir afegeix una altra prioritat
del mandat. “Per a nosaltres és
molt important impulsar l’ha-
bitatge social”, conclou. 

Jordi Mir (CiU) continua 4 anys més al capdavant de l’Ajuntament. Foto: Arxiu

CiU i ERC acorden renovar
el seu pacte de govern

TURISME4El turisme conti-
nuarà sent protagonista a Ca-
brera durant el mandat polític
que ara comença, i ho seguirà
sent a través del seu patrimoni. 

En aquest sentit, la ruta
Gaudeix Cabrera va camí de
consolidar-se i ofereix noves
activitats a partir d’ara. La base
d’aquest itinerari seguirà sent el
patrimoni arqueològic del po-
ble, principalment el seu llegat
romà, però també els seus edi-
ficis més emblemàtics. A partir
d’ara, la ruta finalitzarà amb un
taller de mosaic familiar, una
manera d’involucrar grans i
petits en una mateixa activitat
lúdica. Les pròximes visites
programades són el 5 i el 19 de
juliol.

Paral·lelament, es manté la
ruta Cabrera, pagesos i sen-
yors, que se centra en el llegat
arquitectònic del poble, com
per exemple les seves masies o
cases de senyors. En aquest
cas, les pròximes visites pro-
gramades són pel 12 i el 26 de
juliol.

Novetats en la
programació de
rutes turístiques

Rècord
d’assistència a la
Fira Iberoromana

CULTURA4L’Ajuntament de
Cabrera valora molt positiva-
ment la divuitena edició de la
Fira Iberoromana del municipi,
tot i no disposar encara de da-
des oficials. “Estem segurs
d’haver superat els 7.000 visi-
tants de fa dos anys, i potser
hem arribat als 10.000”, expli-
ca l’alcalde, Jordi Mir.

El consistori cabrerenc con-
sidera que l’impacte econòmic
de la fira ha estat gran. “El
camí per revifar econòmica-
ment el poble passa per seguir
organitzant diferents esdeve-
niments els caps de setmana”,
afirma Mir.

Cabrera de Mar

Redacció
CABRERA DE MAR

Arxiu Municipal | Exposició sobre documents oficials
L’Arxiu Municipal participa en l’exposició “Factures amb estil”, impulsada per la Di-

putació de Barcelona. La mostra reuneix 164 documents, vol ensenyar a la ciutadania
l’evolució estètica que han viscut els papers oficials des de finals del segle XIX a mit-

jans del segle XX i es pot veure a través de la pàgina web de la Diputació.
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Comarca Gastronomia | Jornades del peix i el marisc fins al 26 de juliol
Diversos restaurants de Premià de Mar, Vilassar de Dalt i Cabrils participen en les Jornades

del peix i el marisc al Maresme 2015. Els establiments ofereixen fins al 26 de juliol menús
mariners per tal de promocionar productes de proximitat. El Consell Comarcal i el Consorci

de Turisme valoren positivament la promoció dels restaurants que representa la iniciativa.

Després de quatre mesos de
tancament, la deixalleria man-
comunada entre els municipis
del Masnou, Alella i Teià, i ubi-
cada en aquest últim municipi,
torna a estar oberta des del 2 de
juny.  El tancament va ser pro-
vocat per la realització de tre-
balls de reforma, bàsicament
per millorar la circulació inter-
na de residus, que els seus res-
ponsables municipals qualifi-
caven de “caòtica”. Els objectius
plantejats amb les obres s’han
aconseguit, segons afirma el
regidor de Medi Ambient del
Masnou, municipi que actual-
ment ostenta la responsabilitat
política de la infraestructura,
Jordi Matas. 

“Les obres realitzades són de
poca magnitud, però milloren

considerablement les caracte-
rístiques de la deixalleria”, con-
sidera Matas. Entre les novetats
principals, cal destacar la ins-
tal·lació d’una segona bàscula,
la reubicació i renovació de
l’antiga, així com l’eixample-
ment de la infraestructura per
facilitar-ne la circulació i la
instal·lació de plataformes per
millorar-ne l’accés.

D’altra banda, Matas tam-
bé valora positivament el ser-
vei prestat als ciutadans du-
rant el tancament de la deixa-
lleria. “A alguns veïns, sobre-
tot els d’Alella, els ha costat
més desplaçar-se fins a la dei-
xalleria de Premià de Mar,
però hem intentat suplir-ho
reforçant les deixalleries mò-
bils”, conclou.

La deixalleria ha estat tancada per obres de millora. Foto: Arxiu

Reobre després de 4 mesos 
la deixalleria mancomunada

Redacció
TEIÀ

“Ha estat fabulós”. Es pot dir
més alt, però no més clar. Així
de satisfet es mostra el presi-
dent de la Federació de Co-
merç, Indústria i Turisme del
Masnou, Miguel Tripiana, a
l’hora de fer balanç de la Fira
Comercial i Gastronòmica del
Municipi. 

Enguany, el certamen arri-
bava a la seva setzena edició, la
tercera consecutiva que se ce-
lebra al port. L’organització
encara no disposa de dades
oficials d’assistència, però Tri-
piana afirma que en diversos
moments del cap de setmana
del 16 i 17 de juny, l’esdeveni-
ment va reunir entre 4.000 i
5.000 persones. “Això fa que
hagim millorat les xifres de
l’any passat i de l’anterior”,
argumenta Tripiana.

La Federació de Comerç In-

dústria i Turisme encara no ha
celebrat la reunió d’avaluació de
la fira, però el seu president
considera que la immensa ma-
joria de comerços participants
n’estan molt satisfets. “Els bars
i restaurants també estaven
molt contents amb el volum
de visites que van rebre durant
el cap de setmana”, afegeix Tri-

piana. A part de l’oferta feta per
comerços i establiments de res-
tauració, les activitats comple-
mentàries tenen part de res-
ponsabilitat en l’èxit de la fira.
“Sobretot va ser un gran encert
recuperar la desfilada de mo-
dels, s’hi va acostar un munt de
gent per veure-la”, conclou sa-
tisfet Tripiana.

Entre 4.000 i 5.000 persones van visitar la fira. Foto: Federació de Comerç

La Fira Comercial del Masnou
millora les xifres de visitants

Premià de Mar | Shopping Night el 27 de juny
Els establiments adherits a Comerços Associats de Premià obriran les portes de 
forma extraordinària durant la nit del 27 de juny, en una iniciativa batejada com a
Shopping Night. Les botigues oferiran descomptes en els seus productes i, a més, es
podrà participar en degustacions i en activitats musicals o esportives.

Redacció
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Comerç

L’atur recupera 
els nivells de l’any 2010

OCUPACIÓ4El Maresme va tan-
car el mes de maig amb un 4%
menys d’atur respecte al mes
d’abril. La taxa d’atur comarcal
se situa ara en un 15%, la qual
cosa equival a 33.690 persones
aturades, segons dades del Re-
port d'Atur elaborat per l'Ob-
servatori de Desenvolupament
Local del Consell Comarcal.

De tota manera, les dades

també reflecteixen algun as-
pecte negatiu, com l’augment
de l’atur en un 0,2% en el sec-
tor de joves de 16 a 19 anys res-
pecte al maig del 2014.

Al Baix Maresme, la baixa-
da mitjana de l’atur respecte al
mes d’abril es correspon amb
les dades comarcals. Vilassar de
Dalt ha estat l’únic municipi on
l’atur ha pujat, un 1,98%.

ERC guanya terreny 
a CiU al Baix Maresme

POLÍTICA4Les eleccions mu-
nicipals, i els posteriors pactes
de govern, han contribuit a ge-
nerar un panorama polític di-
ferent al Baix Maresme. Així
doncs, CiU manté les alcaldies
de Premià de Mar, Premià de
Dalt, Cabrils i Cabrera de Mar,
però veu com ERC li guanya te-
rreny i manarà a Vilassar de
Mar, el Masnou, Alella i Teià.

Les dues formacions han arribat
a acords de govern a Cabrera, el
Masnou i Teià. L’altre cantó de
la balança és Vilassar de Mar, on
el republicà Damià del Clot serà
batlle després d’haver pactat
govern amb Gent per Vilassar de
Mar, formació política formada,
entre d’altres, per exregidors
de CiU cessats a finals de l’an-
terior mandat.

Vilassar Comerç estudia
celebrar la fira cada dos anys

ESDEVENIMENTS4Vilassar Co-
merç valora la possibilitat de ce-
lebrar la Fira Comercial i Gas-
trònimica de Vilassar de Mar
cada dos anys, i no amb caràcter
anual com fins ara. Enguany la
fira es va celebrar el 7 de juny i
arribava a la seva quarta edició.
“A nivell global, i comparada
amb les tres anteriors, ha estat la
més fluixa”, explica el president
de Vilassar Comerç, Marc Casa-
novas. “Al matí molta gent va op-
tar per anar a la platja, tot i que
a la tarda podem considera que

va ser un èxit”, afegeix.
Casanovas destaca que entre

la trentena d’expositors hi havia
comerços de serveis del munici-
pi, que fins ara no havien partici-
pat en el certamen. 

Ara, a petició dels comerços
afiliats, Vilassar Comerç ha con-
firmat a Línia Mar que les se-
güents edicions de la fira se ce-
lebraran el maig, en comptes
del juny. En pròximes reunions
de l’entiat s’haurà de confirmar si
el certamen passa a celebrar-se
cada dos anys.

Passarel·la de moda 
per promocionar el comerç

ALELLA4L’Ajuntament d’Ale-
lla va organitzar el passat 7 de
juny la tercera edició d’Alella
Desfila, una passarel·la de
moda ubicada a la Plaça de
l’Ajuntament que té com a ob-
jectiu promocionar el texit co-
mercial del poble. La desfilada
va servir per promocionar els

articles de la temporada pri-
mavera-estiu que es poden ad-
quirir als comerços locals.

Enguany la iniciativa va
comptar amb la participació
d’una quinzena de comerços de
roba, merceries, botigues de
complements, perruqueries o
establiments de decoració. 
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Esports

Us desitgem una bona 
festa major!!

El torneig 3x3 Masbol ha arribat
a les vint edicions. El passat 13 de
juny, el club Masnou Basquetbol
va organitzar un nou campionat
que, com ja és habitual, va ser-
vir per mostrar el bon estat de sa-
lut en el qual es troba el bàsquet
a la ciutat i a la comarca. Amb
més de 80 equips inscrits, durant
tot el dissabte els carrers del
municipi van respirar bàsquet. 

Els equips es van repartir en
un total d’11 categories, des de
minis fins a veterans, i van anar
disputant els seus partits durant
to el dia, fins que ben entrada la
tarda es van conèixer els vence-
dors i es van lliurar els premis.

DOS CAMPUS AL SETEMBRE
Un cop acabada la temporada, el
club ja pensa en el curs vinent.

Per això, l’entitat ha anunciat dos
campus que se celebraran a prin-
cipis de setembre.

Del dia 1 fins al dia 4, el Po-
liesportiu del Masnou serà l’es-
cenari del campus de tecnifica-
ció. Els horaris seran de 9 del
matí a 1 del migdia, i hi ha temps

per apuntar-se fins al dia 15 de
juliol.

Un cop acabat aquest, el club
farà un campus específic de tir,
amb places limitades. Estarà
adreçat a jugadors nascuts entre
1999 i 2002, i està previst que
duri del 7 al 10 de setembre.

Les guanyadores de la categoria júnior. Foto: Twitter (@masbol1935)

El Masnou Basquetbol celebra
el seu vintè torneig de 3x3

» Més de 80 equips van competir a la ciutat el passat 13 de juny
» El club anuncia dos campus que se celebraran el mes de setembre

Tot a punt per al setè torneig
‘A Teià el futbol enganxa’

TEIÀ4El futbol sala és un dels
esports que compta amb més afi-
cionats al país. Cinc jugadors per
equip, una pilota i dues porteries
són els ingredients necessaris per
poder jugar un partit d’aquesta
dinàmica modalitat, i per això, la
ciutat es prepara per organitzar
la setena edició del torneig “A
Teià el futbol enganxa”.

Es tracta d’una tradicional
competició que, com cada estiu,
organitzen els Llubakus, i que

enguany tindrà quatre catego-
ries: masculí, femení, infantil i
aleví.

Els partits del torneig, que ja
s’ha convertit en un dels més po-
pulars de la comarca, es co-
mençaran a jugar el pròxim 1 de
juliol, i s’allargaran durant tot un
mes, fins al dia 1 d’agost, quan es
disputaran les finals.

Les inscripcions es poden
formalitzar a la pàgina web
www.llubakusdeteia.com.

Premià de Mar tindrà una
pista poliesportiva i d’skate

PREMIÀ DE MAR4A finals de
maig, l’Espai Amistat va ser l’es-
cenari del plenari Ajuntament
Jove, en el qual es convida als
alumnes de 3r d’ESO de les es-
coles a presentar projectes que
ajudin a millorar algun aspecte
de la vida dels joves de la vila.

El projecte guanyador, votat
per la majoria dels 250 assis-
tents, consisteix en la construc-
ció d’una pista poliesportiva i d’s-
kate, que era la iniciativa que van
presentar els estudiants de l’es-
cola El Pilar. El pressupost que
l’Ajuntament destinarà a la cons-

trucció d’aquest equipament
serà de 6.000 euros, i les obres
s’executaran durant aquest ma-
teix any. Els alumnes que han
proposat la idea, juntament amb
representants d’altres centres
escolars, participaran activa-
ment en les diferents fases del
procés de construcció.

La resta de projectes que es
van presentar eren un Cinema a
la fresca (l’IES Premià de Mar),
un paintball d’estiu (Escola La
Salle) i unes proves grupals sota
el nom Guerra de Màfies (Es-
cola Assís).

La UE Cabrera, sotscampiona
de la Copa Catalunya cadet

CABRERA DE MAR4Tot i que la
temporada de l’equip ha estat
sensacional, la recompensa no va
ser total.

El femení de la UE Cabrera
va perdre per 1 a 0 la final de la
Copa de Catalunya en la catego-
ria cadet-infantil de futbol 7,
que es va disputar el passat dis-
sabte 13 de juny. 

El Complex Esportiu Torrent
de Llops de Martorell va ser
l’escenari del partit de la lluita pel

títol, que va enfrontar les ca-
brerenques i la Unió Esportiva
Sant Fost.

Les noies que entrena l’ex-
blaugrana Jordi Ferrón arriba-
ven amb la moral pels núvols
després de la victòria que havien
aconseguit a les semifinals, on
s’havien desfet del CD Morell
per 11 a 0. No obstant això, la fi-
nal va ser molt més igualada, i les
vallesanes es van endur el títol
gràcies a un gol de Laia Velasco.

Alella | La ciutat celebra la Festa del Joc i de l’Esport
Durant el cap de setmana del 20 i el 21 de juny, el Pavelló d’Esports Municipal

es va convertir en l’escenari de la Festa del Joc i de l’Esport. Dissabte es van fer
exhibicions de patinatge i una classe magistral d’spinning, mentre que durant el
diumenge es va fer una exhibició de jumping i una classe oberta de Zumba Kids.

Redacció
EL MASNOU

Una imatge de la final masculina de l’edició de 2014. Foto: Instagram
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Serveis

L'Ajuntament de Barcelona, la
Diputació de Barcelona i l'Àrea
Metropolitana han signat un
acord segons el qual el consistori
cedeix la tecnologia de l'aplica-
ció apparkB i la Diputació la farà
extensible a tots els municipis
amb l'objectiu d'impulsar la te-
lefonia mòbil com a mètode de
pagament de les zones regulades
d'aparcament. 

Gràcies a aquesta cessió, tots
els municipis de la demarcació
de Barcelona podran accedir a la
tecnologia apparkB i facilitar
als seus ciutadans l'ús d'un sis-
tema còmode, fàcil i segur a
l’hora d'efectuar els pagaments
a les àrees d'estacionament re-
gulat.

La Diputació, amb el suport
de l'Ajuntament, desenvolupa-
rà i gestionarà la nova aplicació,

basada en l'apparkB, i mantin-
drà relacions amb els diferents
ajuntaments de la demarcació
que vulguin participar en el pro-
jecte. L'AMB impulsarà l'ús d'a-
questa plataforma entre els
ajuntaments que la integren,

difonent-ne els avantatges i pro-
movent la incorporació dels ma-
teixos en benefici d'una millor
gestió de la mobilitat metropo-
litana.

L'apparkB permet als usua-
ris pagar pel temps real d'apar-
cament, sense necessitat d'anar
al parquímetre i amb la possibi-
litat de renovar el temps d'apar-
cament també des del mòbil. A

més, es pot consultar de mane-
ra senzilla a la zona d'usuari
tots els moviments, realitzar trà-
mits i accedir als extractes.

LES INSTRUCCIONS
El funcionament de l'aplicació és
molt senzill. Un cop al lloc de
l'estacionament, l'usuari única-
ment ha d'indicar la matrícula
del vehicle i el color de la plaça
on aparca. El sistema localitza la
seva posició mitjançant el GPS
del mòbil i automàticament apli-
ca la tarifa corresponent al tram
on es troba estacionat. Fet això,
l'usuari ha de confirmar l'esta-
cionament amb l'acció "Iniciar",
i quan vulgui treure el cotxe de
l'aparcament haurà de finalitzar
el servei activant "Finalitzar".

El sistema ofereix als usuaris
les màximes garanties d'ús, ja
que els processos de comptatge
de temps estan certificats per
Catcert, i el pagament amb tar-
geta  compleix amb els estàn-
dards de seguretat requerits.

Una aplicació per aparcar millor
» Els usuaris de vehicles de les comarques barcelonines podran descarregar l’aplicació apparkB

» La Diputació de Barcelona, amb el suport de l’Ajuntament, desenvoluparà i gestionarà la nova app

APLICACIÓ4L'apparkB va néi-
xer al setembre de 2013 i, des de
llavors, ha anat creixent fins a
consolidar-se com una eina molt
útil per als ciutadans de Barce-
lona. Actualment, l'app compta
amb més de 75.000 usuaris, s'ha
superat ja el milió i mig de tiquets
expedits i el 10% de tiquets dia-
ris ja es tramiten a través de
l'apparkB, el que suposa una
mitjana d’uns 5.000 tiquets dia-
ris. S'ha de tenir en compte, a l'-
hora de valorar aquestes dades,

que gran part de l'AREA verda i
l'AREA blava és lliure de paga-
ment els caps de setmana. L'a-
plicació està disponible per iPho-
ne i Android, i ha tingut més de
125.000 descàrregues totals. A
més, amb una nota de 8,9, l'ap-
parkB és una de les apps millors
valorades a la pàgina Apps4bcn,
que recopila les millors aplica-
cions per a mòbil per viure Bar-
celona, tant en les categories de
Smart City i de Transport i Tràn-
sit, com en el rànquing global.

Un fenomen consolidat

Els usuaris de vehicles de l’Àrea Metropolitana de Barcelona també podran fer servir l’apparkB. Foto: Diputació de Barcelona

L’interfície del 

programa és senzilla

d’entendre i usar

Pacte | Un acord signat a tres bandes
La Diputació de Barcelona, l'Ajuntament de Barcelona i l'Àrea

Metropolitana de Barcelona van signar el passat 13 de maig
aquest acord per impulsar i fer extensible la tecnologia 

apparkB a tots els municipis de la demarcació.

Redacció
BAIX MARESME
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AGENDA MENSUALAGENDA MENSUAL
DIVENDRES 26 DE JUNY
19:30 Ovidi, un obrer de la paraula. Presenta-

ció del llibre de Jordi Tormo, que repassa amb
textos i imatges la figura del cantautor al-
coià, al Jardí de Can Malet. Organitza Òm-
nium Cultural.

DISSABTE 27 DE JUNY
21:30 Teatre: “Pels pèls”.Representació de la co-

mèdia dirigida per Abel Folk a l’Espai l’Amistat.
Beth Rodergas, Pep Planas i Àlex Casanovas,
entre altres, protagonitzen aquest clàssic
de la comèdia contemporània.

DISSABTE 4 DE JULIOL
21:00 Concert: "Glòria de Vivaldi i cançons tradi-

cionals a cappella" .Primer concert de la IV Tem-
porada de Música Clàssica a l´Espai l´Amistat,
amb la participació de la Coral l’Amistat i les
solistes Anaïs Oliveras i Elisenda Arquimbau.

DIJOUS 25 DE JUNY
Tot el dia La Festa Major de Sant Joan s’aco-
miada amb una tarda de circ a la Plaça del Cír-
col i diverses activitats a la Platja de Paloma-
res. A les vuit del vespre, sardinada popular, a
les 21h cantada d’havaneres i a les 22:30 cas-
tell de focs d’artifici.

DISSABTE 27 DE JUNY
De 10 a 14 h i de 17 a 21h Jornada de dona-

ció de sang. El Banc de sang i teixits instal·larà
una unitat mòbil al carrer Narcís Monturiol,
davant la Plaça Ventura Gassol.

z
DISSABTE 27 DE JUNY
19:00 Lletres en viu, tertúlia amb Pau Vidal. 

Pau Vidal és conegut, sobretot, per  ser el tra-
ductor de l’escriptor sicilià Andrea Camilleri.
Vidal, però, també és escriptor d’obres com
Aigua bruta, que va rebre el premi de Literatura
Científica 2005. A la Biblioteca Ilturo prota-
gonitzarà una tertúlia moderada per l’escriptor
Toni Sala. L’activitat s’emmarca dins el pro-
grama Lletres en Viu de la Institució de les Lle-
tres Catalanes. Els assistents podran  conèi-
xer de primera mà el procés de creació de l’es-
criptor.

DISSABTE 27 DE JUNY
19:00 Recital poètic amb Núria Feliu. Interpre-

tació de poemes patriòtics a càrrec de Núria
Feliu, amb la col·laboració de la Banda Mu-
nicipal i la Coral Esclat. Hi haurà coca i cava.

EL MASNOU CABRERA DE MAR TEIÀVILASSAR DE MARPREMIÀ DE MAR

Festival de contes per adults, amb un
toc picant, a càrrec de la narradora i
contacontes mexicana Martha Escu-
dero. Tindrà lloc a la Biblioteca Ilturo
i és organitzat en col·laboració amb les
Biblioteques Municipals del Maresme.

Festival 
Multipolar

DV 26 de juny a les 20h

Del 7 al 12 de juliol, pirates i premia-
nencs reviuran l’enfrontament que
dóna lloc a la festa major. Les activi-
tats  culturals, esportives i musicals
completaran l’eix temàtic de la inva-
sió pirata de la vila.

Festa Major. Pirates contra 
premianencs!

Del 7 al 12 de juliol

El Masnou viurà la seva Festa Major  del
26 al 29 de juny. Amb el lema “Terra,
mar i foc”, el programa inclou diverses
activitats culturals, esportives o mu-
sicals. Un especctacle relacionat amb
la llegenda de les tres nimfes donarà
el tret de sortida a la festa el 26 de juny.

Festa Major 
de Sant Pere

Del 26 al 29 de juny

Diada de futbol sala al poliesportiu mu-
nicipal El Cim. Un cop acabats els
partits, se celebrarà un sopar popular
per a tots els participants amb una gran
paella.

Diada de 
futbol sala

Ds. 27 de juny de 9 a 21h

Bona Festa Major!
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